
Zápis ze zasedání 
Vědecké rady Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové 

dne 1. dubna 2009 
 
 

Přítomni:   
prof. R. Dubovská, doc. M. Faberová, prof. Z. Helus, doc. P. Heřman, doc. A. Hogenová, 
prof. F. Hrdlička, doc. V. Hrubý, doc. J. Hynek, doc. M. Chrobák, doc. O. Chytil, doc. V. 
Janeček, doc. K. Janiš, doc. I. Jedličková, doc. V. Jehlička, prof. B. Kraus, prof. F. Kuřina, 
dr. M. Maněnová, prof. B. Mánek, prof. P. Ondrejkovič, doc. M. Píšová, prof. R. Ponec, 
prof. Z. Půlpán, doc. Z. Radvanovský, prof. O. Richterek, doc. J. Semrád, doc. T. Svatoš, 
doc. J. Šteigl, doc. F. Štícha, dr. V. Tauchmanová, doc. B. Titzl, doc. J. Tůma, doc. L. 
Vaňková, prof. I. Volf, dr. M. Vondráček 
 
Hosté: 
dr. T. Vojtko, Ph.D. 
 
Omluveni:  
prof. I. Čáp, doc. V. Čížková, prof. M. Frumar, doc. H. Grecmanová, Mgr. P. Grulich, prof. 
Z. Kučera, prof. J. Lindovský, doc. I. Mikšík, Mons. J. Socha, prof. P. Šeba, doc. D. 
Zahoranský 
 
Program: 
1. Projednání nových studijních programů a oborů 

 bakalářský stud. program Mediální a komunikační studia, stud. obor Hudba a 
média 

 navazující stud. program Specializace v pedagogice, stud. obor Učitel 
praktického vyučování a učitel odborného výcviku 

 navazující magisterský stud. program Speciální pedagogika, stud. obor 
Speciální pedagogika poruch komunikace 

2. Různé 
 
 
Děkan PdF doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., uvítal přítomné členy vědecké rady PdF, předal 
Výroční zprávu PdF UHK rektorovi UHK a přednesl program jednání. 
K programu nebyly žádné připomínky. 
 
Ad 1. 
Dr. Vondráček, proděkan 
Upozornil na změnu programu – stažení předloženého materiálu – návrhu následného 
magisterského programu pro mistry odborného výcviku – Učitelství praktického vyučování 
(staženo po projednání na kolegiu děkana). 
 
Navrhovaný studijní obor: Speciální pedagogika – Speciální pedagogika poruch komunikace 
představil vedoucí katedry speciální pedagogiky Dr. Vojtko. Upozornil na návaznost již 
zakreditovaného bakalářského studijního programu. Dále představil logiku studijních 
předmětů, uplatnění absolventů a garanty oboru. 



Dotazy:  
Doc. Jedličková: Pro které studenty je obor určen?  
Odpověď: Pro studenty studijního programu Speciální pedagogika. 
Prof. Hogenová: Čím je zabezpečen univerzální základ?  
Zodpovězeno Dr. Vojtkem. Uvedl konkrétní předměty. 
Prof. Ondrejkovič: Počítá se s úzkým zaměřením?  
Zodpovězeno Dr. Vojtkem: NMGR se zaměřuje na jednu odbornost na rozdíl od bak. studia. 
Doc. Semrád: Jaký je rozdíl mezi předměty Dějiny speciální pedagogiky a Aktuálními trendy 
spec. pedagogiky?  
Zodpovězeno Dr. Vojtkem, názvy předmětů budou lépe formulovány. 
 
Hlasování o souhlasu předložit materiál ke schválení akreditační komisi. 
32 hlasů PRO, 0 hlasů proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
 
 
Návrh studijního oboru Hudba a média předkládaný ve studijním programu Mediální a 
komunikační studia představil Dr. Vaníček. Nový obor je zpracován jako neučitelský obor       
v prezenční formě. Dr. Vaníček nastínil profil absolventa, zajištění předmětů (70 % předmětů 
se bude učit společně s ostatními obory), představil garanty oboru. 
Dotazy: nebyly 
Hlasování o souhlasu předložit materiál ke schválení akreditační komisi. 
32 hlasů PRO, 0 hlasů proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
 
 
Dr. Vondráček informoval o probíhající akreditaci a stavu rozpracovanosti jednotlivých 
oborů, které byly schváleny na prosincovém zasedání VR PdF.  
 
Děkan upřesnil studijní program Strojírenství ve spolupráci s ČVUT. 
 
Ad 2. 
Děkan seznámil členy VR s nadcházející akcí – Asociací děkanů pedagogických fakult ČR a SR, 
která se koná u příležitosti 50. výročí vysokoškolského vzdělávání učitelů v Hradci Králové 
(přednáška prof. Mareše 2. 4. 2009, prof. Dvořáková 3. 4. 2009).  
Dále zmínil vývoj pedagogické fakulty a chystanou restrukturalizaci. Přednesl charakteristiku 
PdF dle výroční zprávy. 
 
Rektor seznámil přítomné se zamýšleným vznikem dalších 2 fakult odtržením od PdF (fakulta 
sociální, fakulta přírodovědnotechnická – pracovní názvy). Dále zdůraznil integraci celé 
univerzity (sjednocení studijních předpisů, sjednocení informačních systémů, jednotné 
rozvrhování v jedněch prostorech, jednotný vizuální styl). 
 
 
Příští zasedání Vědecké rady PdF UHK se bude konat ve středu 14. 10. 2009. 
 
 
 Doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc. 
 předseda VR PdF UHK 


